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Αθήνα, 10 Φεβρουαρίου 2025

ΕΡΩΤΗΣΗ

ΠΡΟΣ: Τον Υπουργό Υποδομών και Μεταφορών κ. Χρήστο Σταϊκούρα

ΘΕΜΑ: Επανεξέταση εφαρμογής του ΠΔ 71/2019 και σοβαρά προβλήματα στο ΟΠΣ - ΜΗ.Τ.Ε.

Κύριε Υπουργέ,

Με τη δημοσίευση του ν. 5106/2024 (Α’63) και, ειδικότερα, των άρθρων 140 και 141, τέθηκαν σε
εφαρμογή οι διατάξεις του Π.Δ. 71/2019 (Α’112). Παράλληλα, με την έκδοση της Υπουργικής
Απόφασης 11840/02.05.2024, ενεργοποιήθηκε η λειτουργία του Ολοκληρωμένου Πληροφοριακού
Συστήματος του Ηλεκτρονικού Μητρώου Συντελεστών Παραγωγής Δημοσίων και Ιδιωτικών Έργων,
Μελετών, Τεχνικών και λοιπών συναφών επιστημονικών υπηρεσιών (ΟΠΣ ΜΗΤΕ), με καταληκτική
ημερομηνία προετοιμασίας των οικονομικών φορέων για εγγραφή στο Μητρώο την 03/02/2025.
Ωστόσο, λόγω των ανυπέρβλητων προβλημάτων που προέκυψαν, το Υπουργείο Υποδομών και
Μεταφορών (ΥΠΟΜΕ) προχώρησε, με το άρθρο 30 του ν. 5170/2025 (Α’6), στην τροποποίηση των
άρθρων 39 και 65 του Π.Δ. 71/2019, παραχωρώντας παράταση της καταληκτικής ημερομηνίας
προετοιμασίας και εγγραφής έως τις 30/06/2025.
Συγκεκριμένα, το Π.Δ. 71/2019 ρυθμίζει τα θέματα σύστασης, τήρησης και λειτουργίας μητρώων για
τεχνικά έργα και μελέτες και δημοσιεύθηκε τον Ιούλιο του 2019. Έκτοτε, υπήρξαν συνεχείς
παρεμβάσεις των χρηστών (εργοληπτικές και μελετητικές οργανώσεις), οι οποίοι ζητούσαν
τροποποιήσεις του Π.Δ. 71/2019, με παράλληλη αναβολή της εφαρμογής του.
Στο σημείο αυτό, επισημαίνεται ότι οι διαρκείς αυτές αναβολές (2019-2024) κρίθηκαν αναγκαίες,
προκειμένου να εξεταστούν οι προτεινόμενες αλλαγές.
Περαιτέρω, με απόφαση του Γενικού Γραμματέα Υποδομών από το 2020 (ΦΕΚ Β’ 4888/06-11-2020),
συγκροτήθηκε Ομάδα Εργασίας στο Υπουργείο Υποδομών και Μεταφορών με αντικείμενο την
υποβολή προτάσεων για τη ρύθμιση θεμάτων που αφορούν τα μητρώα συντελεστών παραγωγής
δημοσίων και ιδιωτικών έργων, μελετών και λοιπών συναφών επιστημονικών υπηρεσιών.
Ειδικότερα, οι στόχοι της Ομάδας Εργασίας ήταν:
Η καταγραφή θεμάτων που ανέκυψαν μετά την έκδοση του Π.Δ. 71/2019, η αξιολόγηση, υποβολή και
σύνθεση προτάσεων για την επίλυσή τους, καθώς και η ομογενοποίηση του κειμένου των θιγόμενων
άρθρων.

                          ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ   ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥ ΕΛΕΓΧΟΥ
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Η επεξεργασία και σύνταξη προσχεδίου νέου Π.Δ.
Η παρακολούθηση της ανάπτυξης του Ηλεκτρονικού Μητρώου ΜΗ.Τ.Ε.
Στη συνέχεια, με απόφαση του Γενικού Γραμματέα Υποδομών (αρ. πρωτ.: 186477/12-07-2021),
ορίστηκαν τα μέλη της Ομάδας Εργασίας και συγκροτήθηκαν οι εξής επιτροπές και υποομάδες:
Α. Συντονιστική Επιτροπή
Β1. Υποομάδα επεξεργασίας θεμάτων Π.Δ. 71
Β2. Υποομάδα σύνταξης προσχεδίου Π.Δ. 71
Β3. Υποομάδα παρακολούθησης της ανάπτυξης και υλοποίησης του ΜΗ.Τ.Ε.
Η Ομάδα Εργασίας, μετά από δεκαοκτάμηνη εργασία, παρέδωσε πόρισμα, στο οποίο τεκμηριωνόταν
η αναγκαιότητα τροποποίησης του Π.Δ. 71/2019 με συγκεκριμένες προτάσεις. Επίσης, στο πόρισμα
περιλαμβάνονταν προτάσεις για τις αναγκαίες τροποποιήσεις του ν. 4472/2017, όπως αυτές είχαν
διατυπωθεί από τους φορείς που εκπροσωπούνταν στην Ομάδα Εργασίας.
Στο σημείο αυτό, επισημαίνεται ότι σύμφωνα με όσα αναφέρονται από μελετητικούς φορείς,
διαπιστώνονται σοβαρές αδυναμίες στη λειτουργία της πλατφόρμας του ΜΗ.Τ.Ε., καθώς και
ουσιώδεις ασάφειες στην εφαρμογή των στοιχείων εμπειρίας, πολλές εκ των οποίων απορρέουν από
τις γενικότερες ασαφείς διατάξεις του Π.Δ. 71/2019.
Επιπλέον, οι μελετητικοί φορείς έχουν ήδη υποβάλει αναφορές με τις επισημάνσεις τους προς το
Υπουργείο Υποδομών και Μεταφορών, οι οποίες, ωστόσο, δεν έχουν απαντηθεί έως σήμερα.
Επιπροσθέτως, αξίζει να σημειωθεί ότι από το 2019 μέχρι σήμερα δεν έχει διαπιστωθεί αδυναμία
λειτουργίας στον τομέα των δημοσίων συμβάσεων, η οποία να αποδίδεται στα Μητρώα.

Ενόψει των ανωτέρω, ερωτάται ο αρμόδιος κ. Υπουργός:

1) Προτίθεται το Υπουργείο Υποδομών και Μεταφορών να επανεξετάσει την εφαρμογή του Π.Δ.
71/2019, λαμβάνοντας υπόψη το πόρισμα της Ομάδας Εργασίας και τις προτάσεις των συλλογικών
φορέων των χρηστών;
2) Προτίθεται το Υπουργείο να ακολουθήσει, έστω και καθυστερημένα, διαδικασία διαβούλευσης με
τους χρήστες του θεσμικού πλαισίου;
3) Εφόσον δεν υπάρχει πρόθεση επανεξέτασης, ποια είναι η αιτιολόγηση του Υπουργείου για τη
διαφοροποίηση της θέσης του περί αναμόρφωσης του Π.Δ. 71/2019 και για την ακύρωση του
πορίσματος της Ομάδας Εργασίας;
4) Έχει λάβει γνώση το Υπουργείο των στοιχείων του υφιστάμενου μελετητικού δυναμικού της χώρας
και της πιθανής ανεπάρκειας που θα προκληθεί από την εφαρμογή των προβλέψεων του Π.Δ. 71/2019;
5) Προτίθεται το Υπουργείο να αντιμετωπίσει το πρόβλημα εισαγωγής στο ΜΗ.Τ.Ε. της τεχνικής
εμπειρίας προηγούμενων ετών, η οποία έχει πιστοποιηθεί με διαφορετικό τρόπο από ό,τι προβλέπει το
Π.Δ. 71/2019;
6) Πώς σκοπεύει να αντιμετωπίσει την εισαγωγή τεχνικής εμπειρίας που αποκτήθηκε από ελληνικούς
οικονομικούς φορείς στην αλλοδαπή ή μέσω μελετών ιδιωτικών έργων, δεδομένου ότι το αντίστοιχο
τμήμα του Μητρώου δεν λειτουργεί ακόμη;
7) Πώς προτίθεται το Υπουργείο να αντιμετωπίσει τη γραφειοκρατία που επιβάλλεται από το Π.Δ.
71/2019 και το ηλεκτρονικό Μητρώο;
8) Έχει εκτιμήσει το Υπουργείο τις πιθανές δικαστικές διενέξεις που ενδέχεται να προκύψουν λόγω
αμφισβήτησης της ισχύος των πτυχίων;
9) Υπάρχει δέσμευση χρονικού ορίζοντα για την εφαρμογή του Π.Δ. 71/2019 και του ΟΠΣ-ΜΗ.Τ.Ε.;
10) Σε περίπτωση που δεν υπάρχει τέτοια δέσμευση, ποιος είναι ο λόγος για την εφαρμογή ενός
θεσμικού πλαισίου που εμφανίζει πολλαπλά προβλήματα, προτού αυτά επιλυθούν;



Ο Ερωτών Βουλευτής

Αναστάσιος Νικολαΐδης
Βουλευτής ΠΑΣΟΚ – Κινήματος Αλλαγής Ν. Δράμας




